
  
Folketingets Socialudvalg

Dato: 25. juni 2009

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 2. juni 2009

følger hermed indenrigs- og socialministerens endelige svar på 

spørgsmål nr. 426 (SOU Alm. del). Spørgsmålet er stillet efter ønske fra 

Tina Petersen (DF).

Spørgsmål nr. 426:

”Hvor mange ansøgninger modtager Det Social Nævn og er antallet stigen-

de?”

Svar:

Jeg forstår spørgsmålet således, at der ønskes svar på antal klager til de 

sociale nævn generelt og specielt vedrørende kommunernes afgørelser efter 

servicelovens § 41om dækning af nødvendige merudgifter.

Til besvarelse af spørgsmålet har ministeriet indhentet bidrag fra Ankestyrel-

sen, som har oplyst følgende:

”Dækning af merudgifter til børn, jf. § 41, er første gang registreret som en 

selvstændig kategori i 2007 i Ankestatistikken, og derudover har vi tal for 

2008. 

I 2007 blev der afgjort 725 klager fra kommunerne i de sociale nævn og i 

2008 var tallet 818 afgjorte klager. Stigningen i afgjorte klager er 13 procent. 

Stigningen kan dog skyldes et efterslæb af sager fra 2007, hvor kommuner 

og statsforvaltninger, som følge af strukturreformen ikke afgjorde så mange 

klager.

Med hensyn til antallet af klager i de sociale nævn så blev der i 2007 afslut-

tet 12.474 sager og i 2008 13.933, det vil sige en stigning på 1.459 sager 
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svarende til 12 procent. Stigningen kan ligeledes skyldes et efterslæb af 

sager fra 2007.

Det bemærkes, at tal for 2008 er foreløbige”.

Karen Ellemann

/ Morten Starch Lauritsen


